
Samoprispevek se izteka
Rezultat: 12 objektov

Solidarnost
je velika
beseda...!
SAMOPRISPEVEK RESUJE PROBLEME PRED-
VSEM TAM, KJER BI SICER Z LASTNIMIMOC-
MI GRADILI OBJEKTE CELA DESETLETJA!

Samoprispevek je taeseda, ki so jo slo-
venski občani v zadnjih letih precejkrat iz-
rekli. Z njim so bile zgrajene številne ce-
ste, vodovodi, električna omrežja, šole,
vrtci...

Tudi občani petih ljubljanskih občin so
se leta 1971 odločili za 1 % samoprispevek
od svojih osebnih dohodkov za gradnjo šol
in vzgojnovarstvenih ustanov.

• Samoprispevek je bil izglasovan na
referendumu leta 1971. V skladu z odlokom
o uvedbi samoprispevka smo začeli plače-
vati samoprispevek 1. 1. 1972 in bo trajal
do 31. 12. 1976 s tem, da se sprejeti enotni
program gradenj osnovnošolskih in vzgoj-
no-varstvenih objektov v Ljubljani reali-
zira do leta 1978.

• Osnovni cilj uvedbe samoprispevka
je bil: zagotoviti dodatni vir finančnih sred-
stev, da bi skupno z namenskimi sredstvi
ljubljanskih občin čimprej pridobili manj-
kajoči učni in vzgojno-varstveni prostor.

• Skupni enotni program je zajel za ob-
dobje 1972 do 1978 izgradnjo 50 osnovnih
šol in VVZ. V tem programu je zajeto ob-
močje občine Ljubljana-Šiška s 13 objekti.

• V navedenem razdobju naj bi v Šiški
od osnovnošolskih zgradb zgradili: telovad-
nico pri OŠ Valentin Vodnik, telovadnico
pri OŠ Franc Bukovec v Preski — Medvo-
de, osnovno šolo v Pirničah, osnovno šolo
za območje KS Vižmarje-Brod, prizidek pri
osnovni šoli Zvonko Runko, osnovno šolo
Koseze in telovadnico pri osnovni šoli
Franc Marn v Vodicah.

• Od novih VZ objektov so bile v pro-
gram zajete gradnje: VVZ Brod, VVZ An-
dersen III, Šentvid, Koseze, Medvode inpri-
zidek VVZ Litostroj.

• In takšna je realizacija tega progra-
ma v začetku leta 1976?

• Slika zgrajenih objektov je vsekakor
ugodna. Od programiranih osnovnošolskih
zgradb je bila zgrajena telovadnica pri OŠ
Valentin Vodnik, ki je stala 4,985.000 din
(v letu 1971 je bilo predvideno za izgradnjo
te telovadnice 3,500.000 din!) Zgrajena je
bila tudi telovadnica pri OŠ Franc Bukovec
(velika in mala telovadnica ter večnamen-
ski prostor), ki je stala 5,566.000 din (name-
sto predvidenih 2,500.000!.

• Zgrajena je bila še OŠ na Brodu, za
katero je bilo porabljenih s strani Sklada
za gradnjo OŠ in VVZ po dosedanjih po-

datkih 28,000.000 namesto predvidenih
8,500.000, za OŠ v Pirničah pa je bilo odšte-
tih 25,000.000 namesto 5,000.000, ki so bili
planirani v letu 1971 za to šolo. Tako je to-
rej izgradnja navedenih 4 šolskih objektov
stala 63,551.000 din, leta 1971 pa so po od-
loku o uvedbi samoprispevka zanje predvi-
devali le 19,500.000 din.

• Indeks povečanja stroškov za že zgra-
jene osnovnošolske objekte znaša kar 328.
Takšna podražitev je nastala zaradi podra-
žitve gradbenih storitev, opreme in zaradi
stroškov v zvezi z obvezno gradnjo zaklo-
nišč.

• Pri tem pa v stroške že realiziranih
gradenj niso zajeti stroški za nakup zem-
ljišč in izgradnjo komunalnih priključkov
ter stroške za nakup tako imenovanih za-
gonskih sredstev, ki jih mora kriti skupšči-
na občine v skladu z odlokom o uvedbi sa-
moprispevka.

• V letošnjem letu bodo v Šiški v skla-
du s programom za leto 1975 pričeli z grad-
njo prizidka pri OŠ Zvonko Runko, in z
gradnjo šole v Kosezah, v prihodnjem letu

• V letih 1972 do 1976 smo tako v Siški
dobili 7 novih objektov, ki so skupaj veljali
prek 99 milijonov din, leta 1971, ko so zna-
šali stroški za kvadratni meter gradnje
2.500 do 3.000 din, pa je bilo za te objekte
predvidenih 37.250 din.

• Skupščina občine je do leta 1976 sofi-
nancirala enotni program v okviru letnih fi-
nančnih načrtov Sklada ljubljanskih občin
v višini prek 12,000.000 din za nakup zem-
ljišč, za izgradnjo komunalnih priključkov;
za nakup zagonskih sredstev pa je bilo po-
rabljenih iz sredstev proračuna prek
18,000.000 din. Razen tega pa je morala
skupščina občine z najemanjem premostit-
venih kreditov (prek 15,000.000 din) pre-
vzemati nadaljnje breme sofinanciranja v
cilju, da bi se posamezne gradnje realizira-
le v okviru terminskih planov.

• Seveda dobimo celovito podobo o
vloženih naporih skupščine šele, če upošte-
vamo dejstvo, da je morala skupščina obči-
ne iz sredstev proračuna in z najemanjem
kreditov v zadnjih 5 letih zagotoviti še iz-
gradnjo prizidka pri OŠ Stane Kosec v

pa naj bi pričeli graditi telovadnico pri OŠ
Franc Marn v Vodicah.

• In kakšno je stanje na področju VV
objektov?

• Kratek odgovor je podoben kot pri
osnovnošolskih objektih: zgrajen je bil
VVZ Manice Komanove za 210 otrok, VVZ
Andersen III za 250 otrok, v letošnjem letu
pa bo predan namenu VVZ Šentvid prav ta-
ko za 250 otrok. Tudi na tem področju je
opazno precejšnje povečanje stroškov po-
sameznih gradenj, saj so ti za vse tri objek-
te znašali prek 35,000.000 din, medtera ko
so bili po odloku v letu 1971 stroški za te
tri objekte ocenjeni na 17,750.000 din. In-
deks povečanja stroškov za te objekte zna-
ša prek 200. Tudi tem zneskom so botrova-
le podražitve gradbenih in obrtniških del,
opreme ter gradnja zaklonišč.

• V letu 1976 se bo pričela gradnja pri-
zidka VVZ Litostroj, v letu 1977 pa naj bi
se pričela gradnja VVZ Koseze in VVZ
Medvode.

Šmartnem, novega šolskega objekta OŠ Va-
lentin Vodnik, prizidek pri VVZ Milan Maj-
cen, izgradnjo dodatnih prostorov pri VVZ
Litostroj, izgradnjo VVZ Najdihojca in VVZ
Kurirček. Za vse te gradnje še teče odpla-
čevanje anuitet za najeta posojila.

• Rezultati skupnih prizadevanj so to-
rej več kot spodbudni, saj je bilo v zadnjih
5 letih že realiziranih oziroma zgrajenih 12
csnovnošolskih in VVZ objektov.

• V letu 1976 se skupščina občine so-
oča z izjemno težko finančno situacijo. Po-
leg drugih obveznosti bo namreč potrebno
zagotoviti potrebna finančna sredstva k
sredstvom samoprispevka in sicer za reali-
zacijo zunanje ureditve pri novozgrajenem
VVZ Šentvid, za pričetek gradnje prizidka
pri VVZ Litostroj, osnovne šole v Kosezah
in prizidka pri OŠ Zvonko Runko. Po okvir-
ni oceni bo potrebno zagotoviti za te grad-
nje prek 16,000.000 din — kot delež občine
k sanioprispevku.

France Kmetič


